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Handicaprådets Årsberetning 2019

I Handicaprådet i Nyborg vil vi gerne være med til at fremme forståelsen for vilkårene for 
mennesker med funktionsnedsættelser. 

Handicaprådets hovedformål er i det daglige at rådgive Byrådet i handicappolitiske spørgsmål. 
Rådet medvirker til at fremme et samarbejde mellem Nyborg Kommune og kommunens forskellige 
foreninger, brugerråd og klubber, der arbejder for at forbedre vilkårene for børn, unge og voksne 
med nedsat funktionsevne i Nyborg Kommune.

Handicaprådet består af 5 repræsentanter fra henholdsvis Gigtforeningen (Birthe Rasmussen), Sind 
(Inge Nybo Mikaelsen), Diabetes Foreningen(Lars Bennedbæk), Danske Blindesamfund (Mitzi 
Faarbæk) og Lev (Ole Skovsbøll), plus tre politikere udpeget af byrådet (Rameesh T. Sabanther (A), 
Martin Stenmann (A) og Jørn Terndrup (V)), samt to repræsentanter fra forvaltningen (Vickie 
Nellemann Kramer, leder af Myndighed og Jens Kimer-Jørgensen, driftschef Vej og Park). 

Handicaprådet kan ligesom de tidligere år se tilbage på et travlt og virksomt år med mange og 
forskellige opgaver. Og ikke mindst en ny formand. 2019 var også året hvor byrådet fik revideret 
sin handicappolitik. En proces som Handicaprådet selvfølgelig var meget aktiv i.

Rådsmøder
Handicaprådet har holdt syv rådsmøder. Tre møder blev holdt i socialafdelingen, ét møde blev 
holdt på Jobcentret, ét på Carlsminde Kollegiet samt to møder på Rådhuset. På rådsmødet i januar 
havde rådet besøg af afdelingsleder Merete Gommesen, der fortalte om regeringens udspil på 
handicapområdet. På rådsmødet i april havde vi besøg af den nye borgerrådgiver, Tina H. Jepsen. I 
juni blev rådsmødet holdt på Carlsminde Kollegiet. Her fik Handicaprådet en rundvisning og hørte 
om institutionens virke. 

På rådsmødet i september havde vi som de seneste år dialogmøde med Social- og Familieudvalget 
i forbindelse med udkastet til budget 2019. På mødet blev også drøftet 

Bosteder/billige boliger til udsatte unge
Vilje til job
GAP-analyse og Kerneopgave
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Orienteringssager fra de politiske udvalg

 På Handicaprådets møder har følgende emner og sager fra udvalgene blandt andet været 
behandlet: 

- Rapport fra Folketingets ombudsmand. Tilsyn m. handicaptilgængeligheden på 
brevstemningsstedet Borgerservice, valget 2017
- Nye bestemmelser i serviceloven vedr. tidlig forebyggende indsats (voksenområdet)
- Udkast til høringssvar vedr. Sundhedsaftale 2019-2023
- Socialt frikort 2019-2020
- Orientering om indførelse af tilkøbsordningen (tilkøb af socialpædagogisk ledsagelse under 
ferie) på 5 af kommunens døgntilbud
- Magtanvendelser 2018 inden for Socialafdelingen samt Sundheds- og Omsorgsafdelingen
- Procedure for orientering om tilsyn på Socialafdelingens tilbud
- Borgerbudget 2019: Sammen om demens i Nyborg Kommune
- Fokusrevision om tegnsprogsbevillinger
- Ledelsesrapportering pr. 31. marts 2019
- Kortlægning af specialskoletilbud i Nyborg Kommune
- Orientering om forebyggende hjemmebesøg
- Status på implementering af Eden på plejecentre
- Ledsagerordning/kort for handicappedes hjælper/ledsager
- Danmarkskortet over omgørelsesprocenter 2018
- Socialrådgivningen for småbørn, aftale for 2020 og 2021
- Frigivelse af anlægsmidler til Demenscenter Tårnparken
- KLK analyse vedr. specialundervisning
- Orientering om status på regeringens 10 mål for social mobilitet
- Status på ventelisterne til plejeboliger pr. september 2019
- Private leverandører af personlig pleje
- Statistik over klager til Ankestyrelsen vedr. afgørelser på social- og beskæftigelsesområdet

Derudover har Handicaprådet haft alle tilsynsrapporter på de kommunale bosteder og øvrige 
institutioner til gennemsyn.
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Høringssvar og udtalelser
I løbet af 2018 har Handicaprådet afsendt følgende høringssvar og udtalelser:

- Høring vedr. sagsbehandlingsfrister i Socialafdelingen
- Høring af forslag til Musikpolitik i Nyborg Kommune
- Handicaprådet - høring vedr. kvalitetsstandarder
- Høring af forslag til Bibliotekspolitik for Nyborg Kommune samt forslag til etablering af 
Biblioteksråd
- Høring vedr. Budget 2020
- Høring vedr. handicappolitik 2020-2024
- Høring vedr. analyse af fremtidens væresteder 2019
- Høring vedr. driftsorienteret tilsyn på det specialiserede socialområde
- Høring vedr. Delegationsplan
- Høring vedr. Bostedet Øksendrup
- Høring vedr. kerneopgaven
- Høring - Politik for mad, måltider og bevægelse for børn og unge
- Høring af nyt telekørselskoncept hos FynBus
- Høring vedr. udbud af genbrugshjælpemidler
- Høring vedr. udbud af ortopædisk fodtøj og brystproteser
- Høringssvar fra Handicaprådet i Nyborg Kommune: Sundhedsaftale Region Syddanmark 2019 - 
2023
- Høringssvar: Udbud af Urologiske hjælpemidler
- Høringssvar: Kvalitetsstandarder for forebyggende hjemmebesøg, personlig pleje, praktisk hjælp, 
aflastning og ældre- og plejebolig
- Høringssvar: Nyborg Kommunes Børne- og Ungepolitik samt Dagtilbuds- og Skolepolitik
- Høringssvar: Rekrutterings- og fastholdelsesstrategi - SAMMEN om den gode arbejdsplads
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Øvrige aktiviteter

Uddeling af Handicapprisen
Tirsdag d. 3. december uddelte vi vores årlige Handicappris i 
Aktivitetshuset i Sprotoften. Handicapprisen tildeles en person, 
forening eller virksomhed, som har ydet en indsats på 
handicapområdet i løbet af året. Prisen gik til Trine Vive fra 
Kampsportens Hus der vandt Nyborg Kommunes Handicappris 
2019. Udover Trine var kasserer Per Stapelfeldt, 
Hjerteforeningens Lokalafdeling Nyborg, og Poul Danielsen, Nyborg Familie- og Firma Sport 
indstillet.  Fra Handicaprådets side vil vi gerne ønske dem alle stor tak for deres indsats! 

Handicaprådet var vært ved et godt arrangement, med oplæg 
dels fra Jacob Madsen, Føtex, om hvad de gør for at ansætte 
mennesker med funktionsnedsættelse og foredrag med René 
Nielsen, ”Halv mand – helt menneske”, et ærligt og 
grænseoverskridende foredrag med en befriende humoristisk 
kant – om at vende forandring til styrke og selv tage ansvar. 

Tak for i år
2019 var året hvor vi i Handicaprådet fik en ny formand. Byrådsmedlem Martin Stenmann ønskede 
efter 5 ½ år på posten at stoppe som formand. Han blev afløst af Lars Bennedbæk fra 
Diabetesforeningen. Ole Skovsbøll fortsatte sin post som næstformand. Med Lars indtræden i 
Handicaprådet måtte vi sige tak for samarbejdet til Zhino Holst fra Psoriasisforeningen. Han trådte 
frivilligt ud for at der var plads til Lars. Zhino fortsætter sit virke som suppleant.

Vi ser frem til at det gode og vigtige arbejde fortsætter i 2020. Bl.a. vil vi især fortsætte indsatsen 
med at holde fokus på at få flere borgere med funktionsnedsættelser i arbejde samt at forbedre 
tilgængeligheden i de kommunale bygninger.

På vegne af Handicaprådet

Lars Bennedbæk Ole Skovsbøll
Formand Næstformand
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